
Protokół 

z XXXI zwyczajnej sesji Rady Gminy w Liniewie 

odbytej w dniu 7 października 2005 r. w godz. 9³º 

do 11³º 

w sali posiedzeń GOKSiR w Liniewie przy ul. 

Dworcowej 3 

Ad.1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Sesję otworzył i przywitał wszystkich zebranych, Przewodniczący Rady Gminy p. Ludwik 
Szparkowski stwierdzając, Ŝe obrady są prawomocne, poniewaŜ w sesji uczestniczy 15 radnych . 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.  
            Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. (Listy obecności w załączniku do 
protokołu-załącznik nr.1) 
Ad.2    

Przyjęcie porządku dziennego. 

  

Przewodniczący Rady Gminy p. Ludwik Szparkowski radnych czy zgadzają się na wniosek Wójta o 
zmianę proponowanego porządku obrad. Chodzi o wycofanie uchwały w sprawie przeznaczenie do 
dzierŜawy nieruchomości niezabudowanych, połoŜonych na terenie Gminy Liniewo. 

Bardzo proszę Pana Wójta o uzasadnienie dlaczego chciałby wycofać tą uchwałę? 

Wójt Gminy- na komisjach ten temat była bardzo dobrze i szczegółowo omawiany. Chodzi w tej 
uchwale o dzierŜawę dwóch jezior, Deki i Lonka. Termin zakończenia tej dzierŜawy upływa dopiero 
31 grudnia tak więc mamy jeszcze czas do podjęcia ostatecznej decyzji. Dlatego proponuję zdjąć 
tą uchwałę. Nawet wczoraj dostałem telefon Ŝe są osoby zainteresowane podjęciem tam jakiejś 
gospodarki. Wydaje mi się Ŝe to oni powinni na komisjach ,szanownej radzie przedstawić jaka jest 
ich propozycja. Myślę Ŝe  jak propozycja wychodzi od mieszkańców z Gminy Liniewo to trzeba to 
rozpatrzyć w pierwszej kolejności.  

Ludwik Szparkowski- kto jest za zdjęciem uchwały z porządku obrad? 

Jednogłośnie, 15 głosami „za” uchwała zostaje wycofana z porządku obrad. 

Proponowany porządek obrad. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku dziennego. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i wnioski radnych. 

6. Omówienie stanu bezpieczeństwa publicznego i ochrony p. poŜ. w gminie. 

7. Ocena działalności placówek kultury w I półroczu 2005 r. 

8. Podjęcie uchwał: 

-zmian w budŜecie gminy, 

-wyboru bankowej obsługi budŜetu, 
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-w sprawie ustalenia zasad odpłatności za wykonanie przyłącza kanalizacyjnego do 
budynków w ramach prowadzonej inwestycji pt.” Budowa sieci kanalizacji sanitarnej dla 
miejscowości Liniewo wraz z kolektorem łączącym” 

-przyjęcie Strategii Rozwoju Społeczno- Gospodarczego Gminy Liniewo. 

-ustalenia zasad udzielania i rozmiaru zniŜek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć dydaktycznych i opiekuńczych dla nauczycieli pełniących funkcje kierownicze 
oraz pedagoga szkolnego, 

-wyraŜenie zgody na nabycie nieruchomości na mienie komunalne działek 

 Nr 253,257 i 258. 

-wyraŜenie zgody na nabycie nieruchomości na mienie komunalne działki Nr 309. 

9. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Ustalenie terminu następnej sesji. 

12. Zakończenie sesji. 

  

Ad.3 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

            Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych 
Czy mają jakieś uwago odnośnie protokołu z poprzedniej sesji? 
Brak uwag. 
Ludwik Szparkowki- kto jest za przyjęciem protokołu? 
-Radni jednogłośne „za” przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji.  
(Głosowało   15 radnych) 

  

Ad.4 

Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym.  

 Pan Wójt przedstawił sprawozdanie z podjętych działań w okresie międzysesyjnym . 
(załącznik nr. 2) 

  

 Ad.5 

Interpelacje i wnioski radnych. 

Alfons Troka- Panie wójcie, Wysoka Rado, po pierwsze chciałbym się dowiedzieć jak został 
rozwiązany problem braku wody na Mały Liniewie? Druga sprawa to mieszkańcy Sobącza proszą o 
lampę na działkach. Te  tereny się rozbudowują i wiadomym jest Ŝe lampa przydała by się, wręcz 
wskazane jest aby ją tam postawić. W końcu trzecia sprawa dotyczy kredytów suszowych dla 
rolników. Czy wiadomo coś więcej, niŜ tylko Ŝe mają być? 

Anna Derra- PoniewaŜ jest prowadzona budowa Kościoła w Głodowie, w imieniu własnym i ludzi, 
którzy z tego Kościoła korzystają proszę aby dokończyć wyłoŜenie chodnika przy wejściu do 
kościoła. Część jest zrobiona, zostało nam jeszcze około 20-30 metrów kwadratowych do 
wyłoŜenia pod samo wejście. Chciałabym nadmienić iŜ wieś od 7 lat boryka się sama z budową 
tego kościoła. 

A.Bławat- chciałbym zgłosić powstanie nielegalnego wysypiska śmieci na terenie wsi Głodowo. 
Dokładnie to jest w kierunki Starego Wieca, to jest na terenie Lasów Państwowych. 

W.Szarmach- ja mam pytanie do Pana Piotra Piwowarczyka. Przy hydroforni leŜy sterta śmieci, czy 
nie moŜna ich posprzątać? MoŜe na coś czekają? Druga sprawa, Panie Wójcie- cały czas trwają 
rozmowy odnośnie budowy kanalizacji. Wczoraj mieszkaniec Wysina zapytał się mnie co trzeba 
zrobić aby dostać się do pracy przy budowie kanalizacji. Nie było nic ogłoszone ,no nie wiem skąd 
ludzie mają wiedzieć Ŝe przyjmujecie do pracy? 
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Ostatnia sprawa to powtarzam juŜ po raz trzeci, czy urząd naprawdę nie ma kasy aby jechać do 
Pani sołtys z Starego Wieca aby zobaczyć ten zarwany przepust? moŜe jak nowy samochód będzie 
to ktoś tam pojedzie. 

T.Filipski- mi chodzi o drogę dojazdową do Pana Landowskiego, są tam wystające pręty 
zbrojeniowe. Niedawno była taka sytuacja Ŝe pręt przebił podwozie, tak więc trzeba coś z tym 
zrobić. 

T.Borkowski-  mam jedną sprawę odnośnie rozpoczynającej się inwestycji  w Orlu. Jest taka 
sytuacja Ŝe są tam strasznie wąskie drogi, ruch jest niebezpieczny. Jest taka moŜliwość 
poszerzenia tej drobi kosztem zwęŜenia chodników po obu stronach. To oczywiście nie jest na 
dzisiaj ale wydaje mi się Ŝe trzeba to wziąć pod uwagę przy planowaniu kolejnych inwestycji. 

B.Knitter- zastanawiałem się czy przyjąć protokół z poprzedniej sesji. Przyjąłem ale coś tu nie jest 
w poŜarku. Na ostatnim posiedzeniu sesji obiecano na zrobienie drogi w Sobącz po niedzieli tamtej 
sesji. Będzie dofinansowany chodnik w Sobącz, oczywiście nie w całości. Mam prośbę aby w 
planowaniu budŜetu na przyszły rok wziąć to pod uwagę. 

            Trzecia sprawa dotyczy bezpieczeństwa dzieci. Połowa dzieci dojeŜdŜających pochodzi z 
Bukowego Pola. Mam prośbę aby autobus podjeŜdŜał po nie te 800 metrów. Dzieci stoją przy 
szosie,  a wiemy jak kierowcy dzisiaj jeŜdŜą nierozwaŜnie.  

Ostatnia sprawa dotyczy zmiany tych światło- wodów. Zgodziłem się pod warunkiem Ŝe nie będzie 
nic zasiane. Teraz są pola zasiane, wiec ja się nie zgodzę na jakiekolwiek prace w polu. Kto nam to 
zrekompensuje?  

R.Kruszyński- ja mam pytanie czy w końcu nie moŜna kupić tych nowych dzbanków. Moja 
koleŜanka Hania się oblała więc moŜe w końcu ktoś się tym problemem zajmie. Druga sprawa to 
zapytanie czy wszyscy mieszkańcy Garczyn zapłacili juŜ za swoje przyłącze kanalizacji? 

A.Hinc- proszę o wsparcie naszej biblioteki w nowe tytuły laureatów nagrody Nikke, wydaje mi się 
Ŝe trzeba być na bieŜąco z tymi tytułami. MoŜe o przesunięcie pieniędzy w budŜecie na ten cel w 
przyszłym roku. 

Ad.6 

Omówienie stanu bezpieczeństwa publicznego i ochrony p. poŜ. w gminie. 

Ludwik Szparkowski- wszyscy dostaliśmy, wydaje mi się ciekawe opracowanie z policji naszej 
Liniewskiej. Akurat nie ma szefa Policji, ale to opracowanie jest bardzo czytelne.  

Pytania uwagi odnośnie tej informacji? 

Brak.(załącznik nr 3,dołączony do protokołu) 

Ad.7 

Ocena działalności placówek kultury w I półroczu 2005 r. 

Ludwik Szparkowski- dostaliśmy informacje od Pani Dyrektor GOKSiR-u, oczywiście teŜ jest 
bardzo czytelna więc jeŜeli nie mamy Ŝadnych pytań to przechodzimy do uchwał. 

(załącznik nr 4,dołączony do protokołu) 

Ad.8    Podjęcie uchwał: 

-zmian w budŜecie gminy, 

Ludwik Szparkowski- ta uchwała była dokładnie omówiona na komisjach, takŜe są jakieś pytania 
odnośnie tej uchwały? 

Vice przewodniczący odczytał uchwałę. 
Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za przyjęciem uchwały? 
Radni 15 głosami „za” przyjęli 

            Uchwałę Nr XXXI/166/2005 w sprawie zmian w 
budŜecie gminy.  

(Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

-wyboru bankowej obsługi budŜetu, 

Uchwała ta równieŜ została dokładnie omówiona. Więc proszę Pana Vice przewodniczący 
 aby odczytał uchwałę. 
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Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za przyjęciem uchwały? 
Radni 15 głosami „za” przyjęli 

            Uchwałę Nr XXXI/167/2005 w sprawie zmian w 
budŜecie gminy.  

(Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

-w sprawie ustalenia zasad odpłatności za wykonanie przyłącza kanalizacyjnego do 
budynków w ramach prowadzonej inwestycji pt.” Budowa sieci kanalizacji sanitarnej dla 

miejscowości Liniewo wraz z kolektorem łączącym” 

Ludwik Szparkowski- według obliczeń i kosztorysów 1 100 zł. jest i powinno być sumą 
wystarczającą. 

W.Szrmach- a czy ta suma nie moŜe być większa? 

Ludwik Szparkowski- ta kwota jest wystarczająca. Czy są jakieś jeszcze pytania odnośnie tej 
uchwały? 

Brak uwag i pytań. 

Vice przewodniczący odczytał uchwałę. 

  

Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za przyjęciem uchwały? 

  

Radni 15 głosami „za” przyjęli 

            Uchwałę Nr XXXI/168/2005 w sprawie zmian w 
budŜecie gminy.  

(Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 

-przyjęcie Strategii Rozwoju Społeczno- Gospodarczego Gminy Liniewo. 

Ludwik Szparkowski- na ostatnim posiedzeniu sesji otrzymali państwo strategię. Prosiłem aby 
przez okres miesiąca wnieść ewentualne poprawki. Nie wpłynęły Ŝadne uwagi więc uchwalamy 
dzisiaj na sesji omawianą wcześniej Strategię Gminy Liniewo. 

Ludwik Szparkowski- czy są jakieś pytania? 

Anna Derra- ja mam pytanie odnośnie tej strategii. Czy są w niej ujęte nasze jeziora, ich rozwój, 
ich strategia? JeŜeli nie to moŜe być kiedyś problem. 

Wójt Gminy- nie to nie będzie problem. To jest strategia, są w niej zawarte róŜne tematy ale w 
Ŝaden nie zagłębiamy się tak szczegółowo. W strategii zawarte są kierunki rozwoju, pewne plany 
działania.  

Ludwik Szparkowski-bardzo proszę o przeczytanie uchwały. 

Vice przewodniczący odczytał uchwałę. 
Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za przyjęciem uchwały? 
Radni 15 głosami „za” przyjęli 

            Uchwałę Nr XXXI/169/2005 w sprawie zmian w 
budŜecie gminy.  

(Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

-ustalenia zasad udzielania i rozmiaru zniŜek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć dydaktycznych i opiekuńczych dla nauczycieli pełniących funkcje kierownicze 

oraz pedagoga szkolnego, 

Ludwik Szparkowski- jest to poprawiona juŜ uchwała z poprzedniej sesji. Dostaliśmy informacje z 
kuratorium oświaty, jest to opinia pozytywna. Temat ten został dobrze przedyskutowany i 
omówiony na poprzedniej sesji więc bardzo proszę o przeczytanie tejŜe uchwały. 
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Vice przewodniczący odczytał uchwałę.  

  

Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za przyjęciem uchwały? 

  

Radni 15 głosami „za” przyjęli 

            Uchwałę Nr XXXI/170/2005 w sprawie zmian w 
budŜecie gminy.  

(Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

-wyraŜenie zgody na nabycie nieruchomości na mienie komunalne działek 

Nr 253,257 i 258. 

Ludwik Szparkowski- zostało to równieŜ omówione na komisjach. Czy są jakieś pytania odnośnie 
tego tematu? 

Brak. 

Vice przewodniczący odczytał uchwałę. 
Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za przyjęciem uchwały? 
Radni 15 głosami „za” przyjęli 

            Uchwałę Nr XXXI/171/2005 w sprawie zmian w 
budŜecie gminy.  

(Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

-wyraŜenie zgody na nabycie nieruchomości na mienie komunalne działki Nr 309. 

Ludwik Szparkowski- ta uchwała jest podobna do poprzedniej. Czy są jakieś pytania? 

Brak. 

Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za przyjęciem uchwały? 

  

Radni 15 głosami „za” przyjęli 

            Uchwałę Nr XXXI/172/2005 w sprawie zmian w 
budŜecie gminy.  

(Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

             Zanim ogłoszę przerwę , proszę o zabranie głosu panu Dyrektorowi Banku Spółdzielczego 
w Skarszewach. 

Dyrektor Banku Spółdzielczego-dziękuję za taki wynik głosowania nad uchwałą wyboru naszego 
banku. JeŜeli chodzi o sprawy suszowe. NajwaŜniejszym jest to Ŝe Minister podpisał i zgodził się 
na udzielenie pomocy gminom które ta klęska objęła. Gmina Liniewo teŜ do tych gmin suszowych 
naleŜy.  Agencja poprosiła banki o wskazanie konkretnej kwoty zapotrzebowania. W kaŜdym 
momencie moŜemy dostać informacje z limitem kredytu. Zasady udzielania są takie same jak do 
tej pory nic się nie zmieniło. Z tego co wiem, jest tak Ŝe osoby zainteresowane kredytem 
klęskowym mają zgłosić się do gminy aby dostać protokół podpisany przez Ministra. To załatwia 
Stanisław Narloch. 

Kiedy będzie bankomat w Liniewie? 

Pan Dyrektor B.S. -samo postawienie bankomatu nie jest drogie. Koszta utrzymania są strasznie 
duŜe, więc taki bankomat w Liniewie nie miał by szans funkcjonowania ze względu a jego 
utrzymanie jest nie moŜliwe. 

R.Kruszyński- mam pytanie jeŜeli ktoś ma juŜ kredyt, czy starając się o ten suszowy kredyt, 
moŜliwe będzie przesunięci tego starego kredytu? 

 Dyrektor Banku Spółdzielczego ( Kazimierz Knasiak)Kredyt moŜna dostać na dwa lata, przesunąć 
moŜna o rok. Jeszcze jedno, oprocentowanie wynosi 1,2%. Jeszcze jedno, nasz bank pomoŜe w 
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dofinansowaniu samochodu policyjnego . 

W.Szramch- lepiej do straŜy poŜarnej. 

Z.Werczyński- korzystając z okazji nie mając okazji wcześniej chciałbym podziękować panu 
Dyrektorowi za zakup nowych pomocy naukowych, Dziękuję w imieniu wszystkich korzystający i 
dzieci podziękować za właśnie ten zakup. 

M.Kiedrowicz- ja pragnę równieŜ podziękować panu Dyrektorowi za zakup komputera dla naszej 
szkoły. Dziękuję serdecznie. 

Przerwa do godziny 10.45 

Ad.9 

Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Liniewo, prosi o zabranie głosu Pana Wójta Gminy Liniewo. 

Wójt Gminy- jeŜeli chodzi o interpelacji Pani Anny Derry odnośnie budowy chodnika w Głodowie. 
Tak jak powiedziałem  jest ta uwaga bardzo słuszna. Wydaje mi się Ŝe nie będzie problemów z 
udostępnieniem tych kilku czy kilkunastu metrów tejŜe kostki. Jak najbardziej jestem za 
udzieleniem tej pomocy. 

-następne zapytania to Pana Szarmacha odnośnie osób które mają być zatrudnione do prac przy 
budowie kanalizacji. Przy przetargu jako warunek postawiłem Ŝe ta firma zatrudni naszych 8 osób. 
Informacje poszły na zebraniach wiejskich, ogłoszone były na sesji więc ta informacja nie była w 
Ŝaden sposób utajniona czy zatuszowana. Wszyscy jak najbardziej wiedzieli i kto chciała to 
podanie o pracę złoŜyła w sekretariacie. Podania są zbierane do specjalnej teczki, przekaŜemy je 
do firmy i firma sama sobie pracowników wybierze. 

- przepust przejazd to juŜ rozmawiałem  na ten temat, takŜe zostaną podjęte tu działania  

-równiarka zostanie w pierwszej kolejności wysłana do Sobącza. Nie było deszczu więc nie 
moŜemy wysyłać maszyny na taki stan dróg jaki mamy obecnie. 

Piotr Piwowarczyk-  ja  chciałbym odpowiedzieć na interpelacje Pana Alfonsa Troki. Ja rozumiem 
Ŝe chodzi o wodę w rurach o ciśnienie. W tej chwili nie ma problemu poniewaŜ będziemy robić 
remont studni w Lubieszynie gdzie dalej  będzie woda zasilana do Małego Liniewa oraz Sobącza i 
Chrztowa. W tym roku był sezon suszowy w związku z czym nastąpił duŜy pobór wody i 
zmniejszyło się ciśnienie w rurach. 

-odnośnie lampy w Sobącz. W tym roku nie mamy szans na postawienie nowej, ale w przyszłym 
roku weźmiemy to pod uwagę. Jest pan, który przyjmuje zgłoszenia na lampy. Pan jest z Sopotu i 
pod koniec roku przegląda wszystkie wnioski. Proszę o napisanie takiego wniosku, poniewaŜ o 
wszystkim nie zawsze się pamięta a jak jest pismo to zawsze czarno na białym. 

-odnośnie nielegalnego wysypiska śmieci. Oczywiście pojedziemy, jeŜeli to jest na terenie Lasów 
Państwowych to będziemy musieli zgłosić do Nadleśnictwa o posprzątanie. Tak mówi ustawa Ŝe 
właściciel dba o swój teren. 

-jeŜeli chodzi o hydrofornie i stertę śmieci na jej terenie uprzątniemy te worki.  

-droga to pana Landowskiego, podjedziemy. Jak będzie trzeba to przytniemy je, zalejemy. No 
zobaczymy co tam trzeba zrobić. 

-odnośnie TPSA, przejście tego kabla  to wygląda w ten sposób Ŝe firma Sprint z kaŜdym podpisała 
umowę . Z tego co widziałem to moŜe dostać odszkodowanie. Przychodzi rzeczoznawca i szacuje 
straty.  

Adam Bronk- interpelacje Pana  Knitter. JeŜeli nie będzie to kolidować z rozkładem jeŜdŜącego 
autobusu to nie ma sprawy. Dla nas równieŜ liczy się bezpieczeństwo więc postaramy się 
rozwiązać ten problem. MoŜe znajdzie się inne bezpieczniejsze miejsce postoju. 

- budowa w Orlu, jak będziemy budować kanalizację w Liniewie to moŜemy pomyśleć o 
rozszerzeniu tej drogi. 

Ad.10 

Wolne głosy i wnioski. 

Ludwik Szparkowski- Pan Krzysztof  Michowski kazał przekazać Ŝe w Starostwie Powiatowym 
odbędzie się zebranie na temat infrastruktury dróg publicznych. JeŜeli są jakiś sprawy, które 
powinny być poruszone to proszę o kontakt. Postara się w jakiś sposób zainterweniować. Zebranie 
jest 13 października. 
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Ad.11 

Ustalenie terminu następnej sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy- Dziękuję za spotkanie. Zamykam XXXI zwyczajną sesją Rady Gminy 
Liniewo. Następny termin sesji to druga połowa listopada.                                                        
     PRZEWODNICZĄCY 

               RADY GMINY 

          Ludwik Szparkowski 
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